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MUÇEP YK ve genelinde faaliyetler özeti 
MUÇEP genelinde faaliyetler yerine yerel meclisler bazında faaliyetler yürütülmektedir, mücadele 
alanlar Temmuzdaki toplantısına göre hemen hemen aynı 
Bodrum / Milas: Ağaoğlu turizm kent, Bodrum Barajı, Vita Park Golf tesisi 
Güllük körfezinde yat limanlar ve yük tahmil iskele  
Menteşe: Destin çimento fabrikası 
Marmaris: Sinpaş devre mülk projesi, Karacasöğüt MUÇEV marina 
Gökova: orman yolu, kıyı işgaller 
Köyceğiz: sorunlar göl kirliliği, sıla ormanların yok oluşu. 
 
23-24 Temmuz Köyceğiz’de genel meclis toplantısı yüz yüze yapıldı. 
Toplantının en önemli sonuç giderek ağırlaşan ekolojik saldırılara karşı Muğla genelinde kitlesel bir 
miting için ön ayak olunması için karar alınması. Miting tarihi 6 Kasım ve yoğun hazırlık çalışmaları 
sürdürülmektedir.  
Miting için bizimle beraber caba gösteren tüm emek ve demokrasi örgütleri, sivil toplum örgütleri ve 
partilere teşekkür ederiz. 
 
Yerellerde mücadele edilen saldırılara ilişkin MUÇEP derneği tarafından dava açılmıştır. 
Bunlar başlıca: 
Korunan alanlar yönetmeliğe karşı dava (İzmir Barosu, İzmir Tabip Odası, EGEÇEP derneği) 
Bozburun desalinasyon ÇED gerekli değildir kararı 
Sarıgerme sit alan davası 
Ağaoğlu ÇED olumlu kararı 
Ortakent 
Bodrum BarajÇED olumlu kararı 
Sinpaş ÇED gerekli değildirkararı 
Sinpaş imar izinleri iptal davası Dernek müdahil 
Yakamoz Marina ve oradaki dip taraması 2 ayrı dava mevcut 
Kıyıkışlacık Ayıldız yük tahliye iskelesi CED olumlu kararı 
 
Datça ilgilendiren 4 dava açılmış, onlar hakkında Güngör kısa bir bilgi verecek. 
(Datça Yarımadası İçme Suyu Temini Amaçlı Deniz Suyu Arıtma Tesisi ve Derin Deniz Deşarj projesi 
Kargı Koyu özelleştirme – imar planı ve itirazlar 
Muğla genelinde 24, bundan 17’isi Datça’da bulunan taşınmazın özelleştirme programına alınması 
Datça taş ocağı) 
 
Datça Meclisinin faaliyetleri ve gündemde olan sıcak konular: 
6 Kasım Miting için yoğun hazırlık çalışmaları  yoğun bir tempo ile devam ediyor. 
Temmuz ayında Datça Gönüllüler'ın sahil eylemine katılım gösterdikten sonra 26.8.2022 Datça 
Gönüllülerle ortaklaşa "Sahiller Halkındır" kıyı eylemin ikincisinigerçekleştirdik 
 
Datça Marina 
IDK sonrası henüz herhangi bir gelişme yoktur. 
ÇŞİD Bakanlığının İDK toplantı tutanaklarının verilmesi talebine olumsuz cevabı suç duyurusu 
dosyasına eklenecektir, ayrıca bilgi edinme üst kurulu karşı kişisel idari dava açıldı 
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Mesudiye taş ocağı 
23.1.22021’de başlayanÇED süreci devam etmektedir, ÇED gerekli / gerekli değildir kararı henüz 
çıkmadı. 
 
Diğer faaliyetlerimiz 
Her zaman olduğu gibi bu dönemde diğer ilçelerin etkinliklerine dayanışma içinde destek verdik. 
(Bu faaliyetler için Asım’a söz vereceğim, yalnız başlıkları sıraladım) 
Halkın Katılım Toplantılar için destek, tutum belirleme ve itirazlar için hazırlık çalışmaları 
ÇED projelerin Halkın Katılım Toplantılar için  
Sinpaş devre mülk projesi 
Karacasöğüt tekne bağlama iskelesi – Marina 
Eti Krom yeraltı krom maden projeleri Köyceğiz ve Menteşe 
Yeniköy ve Kemerköy Termik Santrallerin Yardımcı Kaynak olarak GES projeleri 
 
Etkinliklere katılım: 
16.-17.2022 Temmuz Akbelen nöbet yıldönümü etkinliği(Buradan bugün (23.10) yapılacak 

“Akbelen için Adalet” etkinliğine ve İkizköy Çevre Komitesine selam yollanacak) 
23.7.2022  Mimarlar Odası Datça Temsilciliği açılış etkinliği 
8.8.2022 Akbelen orman davasının 3. bilirkişi keşifi 
17.8.2022 Marmaris Savcılığında, 19.8.2022 Datça Savcılığında Sinpaş ile ilgili suç duyurular  
25.8.2022 Destin ziyareti 
26.8.2022 Denizli Tavaş Avdan Köy Basın Açıklamasına katılım 
28.8.2022 Marmaris Miting 
6. ve 8. 9.22 Sinpaş önünde nöbet desteği 
9.9.2022 Marmaris Kızılbük'te Sinpaş tarafından sürdürülen kaçak inşaatın İstanbul'da Sinpaş  

önünde İstanbullu dostlarımız, dayanışma gösteren arkadaşlarımız tarafından protesto 
eylemi 

11ç9ç2022 Destin / Bayır etkinliği "Destin Cayır Özgür Akaçak" 
14.9.2022 Turgut Köy'e ziyaret 
16.-17.9.2022 İAK  Mezopotomya Kervanı, Şırnak – Cizre / Cudi yürüyüş 
 
 
Basın açıklamaları: 

19.08.2022  Orman Yangınları Konusunda Basın Açıklaması 

1.09.2022 Dünya Barış Günü 

15.10.2022 Bartın Maden faciya yönelik basın açıklaması 
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Datça MUÇEP Meclis tarafından son 3 aydır, katılım sağlanan  
ÇED AMAÇLI HKT - Halkın Katılımı Toplantıları 

1- Yatağan Termik santrali ek GES kurulması  

2- Yeniköy Termik santrali ek GES kurulması 

3- Kemerköy Termik santrali ek GES kurulması 

4- Marmaris Kızılbük SİNPAŞ ÇED projesi HKT 

5- Karacasöğüt İlave tekne bağlama yeri projesi (aslında yat limanı) 

6- Eti Krom madencilik tesisleri sandras (Ağla) HKT 

7- Eti Krom madencilik tesisleri Karacaören HKT 

1-Kafaca HKT toplantısına datça meclisten 4 arkadaş ile katılım sağlandı, bu toplantının 

hukuksuz olduğu ve yapılamayacağı görüşü dile getirildi tüm bu hukuksuzluklara rağmen 

toplantı süreci devam ettirildi toplantı sonrasında kafaca kahvesinde toplanan insanlara 

projenin olumsuzlukları hakkında bilgilendirme yapıldı sonrasında bu proje için 5.10.2021 

tarihinde  katıldığımız HKT'ye dayanan İDK (İnceleme Değerlendirme Komisyonu ) 

toplantısı yapıldı.3.10.2021 tarihinde Tayyibe Hanım dahil değişik yerlerden Muğlalılar suç 

duyurusunda bulunduk ve ÇŞİD Bakanlığına ilettik. ÇED Genel Müdürlüğü'nün Toplantıya 

iletmediği suç duyurumuzu, toplantıya katılma isteğimizi kırmayan M. Burak Erbay, 

Toplantıda dile getirmiş. Suç duyurusu asıl olarak entegre tesis olmasına rağmen ÇED 

dışında bırakılan Yatağan TES'in ÇED sürecine dahil edilmemesinin kabul 

edilemezliğine....dayanıyor. Burak Erbay'a teşekkürlerimizi ilettik/iletiyoruz. 

2- Yeniköy termik santrali ilave GES tesisleri projesine çevre köylerden ikizköy halkının 

itirazlarını dile getirmesi ile beraber kısa süreli de olsa bir arbede yaşandı bunun üzerine 

toplantı yapılamadı  

3- Yeniköy GES den hemen 2 saat sonra aynı mahalde Kemerköy GES toplantısı 

başlatıldı toplantı öncesi yine itirazlarımızı dile getirerek ve kayda aldırarak topluca 

toplantıyı terk ettik  

4- Marmaris SİNPAŞ kızılbük HKT’ye Datça’dan 5 kişi olmak üzere tüm çevrelerden çok 

yoğun bir katılım oldu burada da toplantının hukuksuz olduğu ve yapılmaması gerektiği 

görüşümüz dile getirildi bu aşamadan sonra ÇŞİD il müdürlüğü yetkilileri toplantıyı sona 

erdirmekle beraber usulsüzlüğü yapan firmanın toplantı alanına taşıdığı çalışanlarından 

imza alarak toplantıyı yapılmış gibi gösterdi bu gelişme üzerine Marmarisliler il müdürlüğü 

hakkında suç duyurularında bulunarak şikayetlerini ilgili kurumlara ilettiler. 

5- Karacasöğüt ilave tekne bağlama iskelesi adı altında yapılmak istenen projenin aslında 

bir yat limanı olduğu ve karacasöğüt koyunu tamamen halk tarafından kullanılamaz hale 

getireceği yöre insanları tarafından toplantı başlarken ÇŞİD yetkililerine anlatılarak bu 

toplantının hukuksuzluğu gösterildi halk tarafından oluşan tepkiler üzerine il müdürlüğü 

yetkilileri halkın bilgi edinmek istemediğini ileri sürerek toplantıyı sonlandırdı. 

6- Eti Krom işletmeleri ağla HKT ilgili firmanın hazırlıklarını tam olarak yapmaması nedeni 

ile iptal edildi bu toplantı için ilerleyen günlerde yeni bir tarih verilmesini bekliyoruz. 

7- Eti Krom tesisleri menteşe ilçesi karacaören mahallesinde toplantı öncesi orada yaşayan 

köylülere açılacak olan maden işletmesinin yaşamlarına vereceği zararlar hakkında 

bilgilendirme yapıldı bunun üzerine köy halkı toplantı sırasında neden bu olumsuzlukların 
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firma tarafından kendilerine aktarılmadığını sorgulayarak bu toplantının anlamsızlığını dile 

getirdiler toplantı sonrası is yine ÇŞİD bakanlığı il müdürlüğü yetkilileri halkın bilgilenmek 

istemediği yönünde rapor tutarak toplantıyı  sonlandırdı. 

 
Çalışma Gruplarının faaliyetleri: Aydın anlatacak 
 

 

Muğla’daki ve Datça’daki yaşam alanlarına yönelik saldırıları ve bu saldırılara karşı hep birlikte yapacaklarımızı  

tartışmak, değerlendirmek için sizleri de 23 Ekim’de Saat 12.00’de Kentpark’ta Datça Meclisinin Toplantısına 

bekleriz… 
Gündem Önerileri: 

1- Geçmiş Dönem Faaliyetleri 

2- Çalışma Gruplarının Tanıtımı ve Güçlendirilmesi 

3- Koordinasyon Kurulunun Güçlendirilmesi 

4- Önümüzdeki Dönem Yapılması Beklenen Faaliyetler 

                                                                                                            MUÇEP, varlığınızla daha da güçlü... 

 

Çalışma Grupları ve 6 Kasım Yaşam Alanlarını Savunuyoruz Mitingi Hakkında Bilgilendirme 

Biliyorsunuz Muğla Çevre Platformu Meclisli bir yapı, tercihler, yönelimler ya da kararlar burada olduğu gibi 
hep birlikte katılanlar tarafından alınıyor, itirazlar da değerlendiriliyor. İtiraz olması durumunda duruluyor. 
Yapılması üyeler tarafından önerilen ve itiraz edilmeyen işler, gönüllü katılımla oluşturulan ekipler tarafından 
araştırılıyor, yol-yöntemler bulunuyor ve bir çalışma planı çıkartılıp, şeffafça meclisle paylaşılıyor, böylece 
bilginin karşılıklı akışı sağlanmış ve hem de hesap da verilmiş oluyor… Yine aynı ekiplerde gönüllülerce işler 
paylaşılıp, her meclis üyesinin verebileceği kadar katkılarla ilerleme sağlanmaya çalışılıyor… Problem 
çözüldüğünde o ekipler ya yeni bir iş çıkıncaya kadar uyumaya geçiyor ya da kapanıyor… Yani meclisli yapıların 
belkemiğini çalışma grupları oluşturuyor. Bu ekiplerde çalışanların rotasyonuna da riayet etmeye falan 
çalışıyoruz ki: hani herhangi bir alt-üst durumları, hiyerarşi ya da kadrolu memur durumları olmasın diye… 



Datça Yerel Meclis Toplantı için faaliyet raporu 

Sayfa 5 / 6 
 

 
Bizim Datça Meclisi olarak, şimdilik 5 hatta 6 çalışma grubumuz var… İlk üçü biraz süreklileşen ekipler 
1- Birincisi ve en uzun süredir çalışanı:  Yapılaşma ve Kent Sorunları Ekibi, içlerinde mimar, şehirci, hukukçu, 
sosyal bilimci ve hemşehrilerimizden oluşuyor… 10 kişinin üstünde kalabalık bir ekip. Karşılaşılan sorunlar daha 
çok yapılaşma problemleri olduğundan sanki bir danışma ekibi olarak da çalışıyor, arasıra uykuya dalsa da uzun 
süredir aralıklarla çalışıyor. Alavara ve 1+1 konut sorunu ya da limanla ilgili sorunlarda hep bu ekip, çalışmaların 
ana omurgasını oluşturdu… Araştırdı, uzun uzun inceledi, atılacak adımları planladı, planlarını meclisle paylaştı 
ve işlerin çözülmesi için gerekirse dava açtı, gerekirse dilekçe topladı, gerekirse idk toplantılarına ankaraya gitti. 
Gerekirse suç duyurusunda bulunmak için Datçalılara çağrı yaptı… Bu ekibi her zaman güçlü tutmak istiyoruz, 
bu ekip içinde gönüllü çalışmak ve katılmak isteyenler varsa bu ekibe ekleyebiliriz… 
2- İkinci ekibimiz: Basın Yayın Ekibi, bir-iki yıldır çalışıyor… Bir kampanya ihtiyacı olduğunda ara ara insanlar 
katılıyor, sonra yine boşalıyor… Bir ben kalıyorum bir başına… 3-4 ayda bir etkinliklerimizi anlatan faaliyet 
raporlarının özünü oluşturan Datça Meclisten Haber Var Basın Bültenini çıkartıyorum falan… 
Tabii basın bildirisi hazırlamak, bir etkinliğin basına servis edilmesi falan gibi görevleri de var… Şu sıra yine 
yalnız kaldım özellikle şu miting çalışmalarında yine arkadaşlara ihtiyacımız var bu ekip için de? 
4- Üçüncü ekibimiz, örgütlenme grubu: Ara ara ekip hareketleniyor, yeniden kuruluyor ama sonra yine 
dağılıyor. Örneğin burada 50’den fazla arkadaşımızı ağırlıyoruz, hepiniz davet edilirken, teker teker şahsen de 
davet edildiniz.  Bu toplantının kalabalık olması için özel önem verdik… Bu iş: bir örgütlenme meselesi ya da şu 
anda 160 kişilik bir wp grubu var, uzun süre 100-120’ler civarındayken bu sayı artırıldı… Ya da geçen sahiller 
hepimizin eyleminde çok kısa süreli olarak bildiri dağıtmak, çağrı yapmak, yaptığımız eylemin basında daha çok 
yer almasını sağlamak için bir ekip olarak örgütlendik… bunlar hep örgütlenme meseleleri ve daha çok 
koordinasyon ekibinin çabaları ile yürüyor örgütlenme çalışmaları da… Örgütlenme ekibi şu an faal değil bu 
ekip için de gönüllülere ihtiyaç var… 
4- Dördüncü ekibimiz su ve taş inceleme ekibi: Şu anda uykuda, geçen meclis toplantılarından birinde önerildi 
ve kuruldu. Taş Ocağı ve özellikle kurulmak istenen desalinasyon tesisi nedeniyle inceleme ve araştırma 
çalışmaları yaptı, değerlendirme toplantıları yaptı, farklı ekiplerle tartışmalar yürüdü… Ve sonuçta MUÇEP 
Genel Su Çalışma Ekibi içine katılarak, Datça ve Bozburun deselinasyon tesislerine dönük teknik ve hukuki 
itirazlar geliştirildi ve davalar açıldı…  Başımızdaki 20binTL’lik bilirkişi tespiti için para lazım diye dövünmemize 
sebep olan budur biliyorsunuz, denizimiz-kıyılarımız kirlenmesin, yaşam alanları yok edilmesin diye açtığımız 
dava nedeniyle bilirkişi için 20bin TL isteniyor bizden! Olsun onu da eğer destek verirseniz sizlerin, hepimizin 
katkılarıyla onu da buluruz… 
5. Beşinci ekibimiz: hukuk ekibi, 3 avukat arkadaşımız tarafından yeni kuruldu. Ama hem Ali Kurt ve hem de 
Güngör Erçil arkadaşlarımız uzun yıllardır, sadece Datça Meclisine değil tüm MUÇEP meclislerine, hatta 
ilişkideki ekoloji aktivistlerine gerek dava dilekçelerini yazmada ve gerekse dava açmada, bir de üstüne idari 
şikayet ya da suç duyurularında üstlerine düşenin misliyle fazlasını yaptılar, eksik olmasınlar… Önümüzde 
bildiğiniz gibi taş ocakları, özelleştirme ve deniz suyu arıtma ile ilgili davalar var ve bu hukuksuzluk ortamında 
bu davalarda da sonuç almak artık pek mümkün değil ama bu davalar kaybedilecek bile olsa açılması 
gerekiyor… Arkadaşlarımız ellerinden geleni yapıyorlar… 
6. Altıncı ekibimiz, bildiğiniz gibi koordinasyon kurulu diye tanımladığımız ve sürekli olarak bir araya gelmeye 
çalışan çok görünen, çok konuşan, şu sıralar karşınızda duran yıpranmış yüzlerimizle bizleriz. Elbette gönüllüyüz 
ama aslında epeyce iş yükü altındayız…  Değişikliklere ve yeni yüzlere ihtiyacımız var. Koordinasyon kurulundaki 
arkadaşlarımız, çalışma gruplarında görev alan arkadaşlarımız arasından yine koordinasyona katılmak 
isteyenler arasından oluşuyor. Eğer çalışma gruplarını yenileyebilirsek, güçlendirebilirsek, koordinasyon ekibini 
de yenilemiş, güçlendirmiş ve hatta yorulanları da değiştirmiş olacağız, rotasyonu da sağlamış olacağız…  
 
Bunun dışında bir de Genel MUÇEP Meclisi içindeki Çalışma Gruplarında hatta Tüm Muğla’daki emek –
demokrasi-hak savunuculuğu alanındaki ekiplerde çalışan arkadaşlarımız var. İklim Adaleti Koalisyonunda, 
Ekoloji Birliğinde, Muğla Emek ve Demokrasi Güçleri içinde, Datça Demokrasi Platformunda, Datça Kadın 
Platformunda ve daha birçok kardeş örgütlenmede çalışan arkadaşlarımız ve ekiplerimiz de var.  
Örneğin önümüzdeki hafta İklim Adaleti Koalisyonunun İstanbul’da Ekokırımla ilgili bir konferansı var. Bu 
etkinlikte Ayhan Hocam da yer alıyor, İklim Adaleti Grubunun birçok alt çalışma gruplarında çalışan birden çok 
arkadaşımız var bizzat Datça MUÇEP’ten… 
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Ve en son 6 Kasımdaki Miting Çalışmaları: Muğla çapındaki bu mitingin önerisi Datça’dan ve MUÇEP’ten 
geldi… Hemen her adımında Datça’dan kalabalık bir ekip olarak örgütlenmesi ile uğraştık, uğraşıyoruz… 7 kişilik 
tertip komitesinde 3 kişi ile temsil ediliyoruz… Muğla, Datça gibi değil, siyasi yapı çok dağınık, mesafeler çok 
uzun… Bu dağınıklık içinde sadece hak savunucularını bir araya getirmek uzun zaman aldı. Siyasi parçalanmışlığı 
aşmak için çok çaba sarfedildi. Mesafeler nedeniyle teknik zorlukları  aşmak bile çok zaman aldı. Ama uzun 
zaman sonrasında sadece 1 Mayıslarda bir araya gelen bir grubu yaşam alanlarımızı savunmak için de bir araya 
getirmek mümkün oldu. Arada Sol Parti gibi bazı siyasi yapılar imzacı olmadı, onların iradelerine de saygı 
duyuyoruz. Mitingi biz sadece MUÇEP olarak yapmak istemedik, bunu birlikteliğin örülmesi için bir araç olarak 
görüyoruz… Nitekim bu nedenle Datça’daki çalışmalarımızı da tüm hak savunucularıyla, demokrasi güçleriyle, 
Datça Demokrasi Platformu ile birlikte yapmaya niyetlendik… Miting için resmi başvuru yapıldı, tüm Datçalılar 
birlikte çalışacağız. Afiş ve bildiriler hazırlandı, baskıdan çıktı, en geç Çarşamba günü elimize geçeceğini 
düşünüyoruz. Sonrasında  hep birlikte Datça Gönüllüleriyle, Kadın Platformu ile, Kent Konseyiyle, TİP’lilerle, 
CHP’lilerle, HDP’li ve HDK’lılarla, YSP’lilerle, Hacıbektaş ve Pir Sultan’lılarla, sendikalarla, hayvan hakları 
savunucularıyla, yürüyüş gruplarıyla, doğa savunucularıyla, sosyal hak savunucularıyla daha birçoğu birlikte,  
Datça Demokrasi Platformu çatısı altında çalışarak 6 Kasım’da “Yaşam Alanlarını Savunmak” üzere Muğla’da 
alanlara çıkacağız. Yolumuz açık olsun… 

 


